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Karczew ma już ponad 465 lat, 
fakt ten radni postanowili uczcić 
podczas styczniowej sesji, która 

oprócz części jubileuszowej miała także 
część roboczą.

Podkreśleniem uroczystego charak-
teru pierwszej części sesji był występ 
młodzieży z Publicznego Gimnazjum 
w Karczewie. Uczniowie wspólnie z na-
uczycielami: Urszulą Trzaskowską, Grze-
gorzem Parzychem i Konradem Wy-
rwasem przygotowali program daleko 
odbiegający od poważnych akademii z 
okazji tak znaczącego jubileuszu. Młodzi 
artyści przedstawili w sposób satyryczny 
spotkanie burmistrza ze swoimi pracow-
nikami, którzy relacjonowali bieżącą sy-
tuację w mieście. Były również, wraz z 
piosenką ”Teraz jest wojna”, odniesienia 
do okresu II wojny światowej. Zespół, 
którym podczas występu pod nieobec-
ność Urszuli Trzaskowskiej i Grzegorza 
Parzycha opiekowała się Grażyna Trza-
skowska, został nagrodzony gromkimi 
brawami. Artystom podziękowali Bur-
mistrz Karczewa oraz Przewodniczący 
Rady Miejskiej w Karczewie.

Część uroczystą sesji zakończyło wy-
stąpienie przewodniczącego Tadeusza 
Martona, który przypomniał historię 
Karczewa z okresu przekształcania się 
z wioski w miasto. Podziękował także 
Towarzystwu Przyjaciół Karczewa oraz 
twórcom karczewskiej monografii. 
Stwierdził, że jest olbrzymia potrzeba 
dokumentowania historii miasta w for-
mie publikacji. Obiecał pomoc w tym 
zakresie nowym władzom TPK.

W części roboczej przyjęto kilka waż-
nych uchwał. Między innymi wpro-
wadzono kilka zmian do Regulaminu 
utrzymania czystości i porządku na te-
renie Gminy Karczew. Między innymi 
paragraf 5 otrzymał brzmienie:  

„§ 5. 1. Właściciele nieruchomości 
zobowiązani są do uprzątnięcia błota, 
śniegu, lodu i innych zanieczyszczeń z 
chodników bezpośrednio przyległych 
do nieruchomości stanowiących ich 
własność. Obowiązek powyższy nie 
dotyczy chodnika, na którym jest do-
puszczony płatny postój lub parkowa-
nie pojazdów samochodowych.

2. Uprzątnięcie błota, śniegu, lodu i 
innych zanieczyszczeń winno następo-
wać niezwłocznie po ich nagromadze-
niu się w stopniu mogącym zagrażać 

Podczas 
rocznicowej 

sesji

życiu lub zdrowiu ludzkiemu bądź za-
kłócać ruch pieszych.

3. Uprzątnięte błoto, śnieg, lód oraz 
inne zanieczyszczenia mogą być gro-
madzone w miejscach niepowodują-
cych zakłóceń w ruchu pieszych i po-
jazdów.”

Dla właścicieli zwierząt domowych, 
szczególnie psów, ważny jest zmienio-
ny paragraf 21, który obecnie brzmi:

„§ 21. 1.Do obowiązków osób utrzy-
mujących zwierzęta domowe, a w 
szczególności psy, należy:

1) wyposażenie psa w obrożę;
2) stały, skuteczny nadzór nad psami 

i innymi zwierzętami domowymi;
3) usuwanie zanieczyszczeń spowo-

dowanych przez zwierzęta domowe w 
miejscach publicznych oraz w innych 

miejscach przeznaczonych do wspólne-
go użytku, a w szczególności na chod-
nikach, jezdniach, placach, parkingach, 
terenach zielonych (w tym zieleńcach, 
parkach, pasach drogowych).

2. Na terenie Gminy Karczew zabro-
nione jest pozostawianie psa bez dozo-
ru, jeżeli nie jest on należycie uwiązany 
lub nie znajduje się w pomieszczeniu 
zamkniętym albo na terenie ogrodzo-

nym w sposób uniemożliwiający wydo-
stanie się psa na zewnątrz.

W kolejnej uchwale radni w formie 
dotacji celowej, udzielili pomocy fi-
nansowej powiatowi otwockiemu na 
sfinansowanie dodatkowych etatów 
w Wydziale Komunikacji (45.000 zł.) 
i Powiatowym Inspektoracie Nadzoru 
Budowlanego (23.463 zł.).(red)
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Budżet Gminy Karczew na 2013 rok 
wygląda bardzo ambitnie. Docho-
dy mają wynosić 56.361.075,82 

złote z tego dochody bieżące w kwocie 
38.612.289,82 i majątkowe w kwocie 
17.748.786,00 złotych. Najbardziej na 
tegoroczny budżet mogą 
mieć wpływ dochody ma-
jątkowe, gdyż zaplano-
wano sprzedaż majątku 
gminy na kwotę 17 milio-
nów złotych – na tą kwotę 
składać się będzie wpływ ze 
sprzedaży działki po Trak-
toroexporcie oraz terenu 
Wspólnoty Pastwiskowej. 
Od tej sprzedaży zależy re-
alizacja znacznej części pla-
nowanych inwestycji. O tym należy pa-
miętać zapoznając się z planowanymi w 
Budżecie Gminnym inwestycjami, a jest 
ich naprawdę imponująca ilość. W arty-
kule tym podajemy tylko najważniejsze 
inwestycje zaplanowane na rok bieżący, 
lub rozpoczynające się w roku bieżącym 
z planowanym zakończeniem w roku 
2014, pełny wykaz inwestycji czytelnik 
znajdzie na stronie internetowej http://
www.bip.karczew.pl/public/ w zakładce 
po prawej stronie - Prawo lokalowe – Re-
jestr uchwał VI kadencji poz. 315.

Do szczególnie ważnych inwestycji 
zaliczyć należy budowę ulicy Gołębiej 
na odcinku pomiędzy ulicą Leśną i Ko-
ścielną. Zakończenie tej inwestycji, na 
którą w tegorocznym budżecie prze-
znaczono 1.399.000 złotych, zaplano-
wano w roku przyszłym.

W budżecie gminy zaplanowano tak-
że wybudowanie łącznika pomiędzy 
ulicą Piłsudskiego i ulicą Andersa. Dzię-
ki tej inwestycji poprawi się wjazd na 
osiedle „Ługi” od strony osiedla „Anie-
lin”. Zakończenie tej inwestycji także 
przewidziano na rok 2014.

W tym roku, o ile pozwolą na to fi-
nanse, rozpocznie się budowa kolejnej 
ulicy na osiedlu „Warszawska”. W bu-
dżecie przeznaczono 300.000 złotych 
na budowę ulicy Mochnackiego z frag-
mentami ulicy Prądzyńskiego i Ordona. 
Inwestycja ta, której zakończenie prze-
widziano w przyszłym roku, w znacz-
nym stopniu powinna ułatwić życie 
mieszkańcom osiedla.

W tym roku zostanie zakończona bu-
dowa ulicy Staffa i ulicy Krasickiego. In-
westycja, na którą w tegorocznym bu-
dżecie przeznaczono 225.000 złotych, 
zostanie w znaczniej mierze sfinanso-
wana z kredytu bankowego.

Remont Rynku Zygmunta Starego 
mieszkańcy Karczewa sugerowali już 
dawno jednak brak pieniędzy powo-
dował, że ta inwestycja odkładana 

była z roku na rok. Teraz pojawiła się 
w budżecie gminy i należy mieć na-
dzieję, że zostanie zrealizowana. Na 
wykonanie dokumentacji i wymianę 
nawierzchni karczewskiego rynku 
przeznaczono 110.000 złotych.

Kibiców piłki nożnej zapewne ucie-
szy rozpoczęcie działań związanych z 
przedłużeniem ulicy Kusocińskiego, co 
pozwoli na dojazd do stadionu MOSiRu 
od strony ulicy Częstochowskiej. W tym 
roku zostanie wykonana dokumentacja 
wielobranżowa projektowanego prze-
dłużenia ulicy Kusocińskiego z fragmen-
tami ulic: Kwiatowej, Trzaskowskich oraz 
Karczówek. W budżecie zaplanowano 
także 250.000 złotych na niezbędny 
wykup gruntów pod tą inwestycję.

Zadaniem inwestycyjnym, o którym 
pochlebne artykuły pojawiły się w Inter-
necie i prasie ogólnopolskiej, jest termo-
modernizacja budynków oświatowych. 
Zadanie to jest realizowane w formule 
partnerstwa publiczno – prywatnego ze 
spłatą do roku 2027. Dzięki tak finan-
sowanemu zadaniu termomodernizację 
obiektów oświatowych przeprowadzi 
firma, która wygrała przetarg, natomiast 
spłata za wykonanie termomodernizacji 
będzie rozliczana w ramach uzyskanych 
oszczędności z tytułu ogrzewania.

W tym roku rusza wreszcie budowa 
przychodni zdrowia w Karczewie. Na 
ten cel w budżecie na 2013 i 2014 za-
planowano ok. 3,5 mln złotych. Otwar-

cie nowo wybudowanej przychodni 
zaplanowane jest w 2014 roku. Żeby 
pacjenci przyszłej przychodni mieli 
gdzie parkować swoje samochody już w 
tym roku ruszy budowa parkingu przy 
ulicy Westerplatte. Zakończenie tej in-

westycji zaplanowano w 
2014 roku.

Największym zadaniem 
planowanym do realiza-
cji w latach 2013 – 2014 
jest budowa kanalizacji 
sanitarnej w ulicy Czę-
stochowskiej i na osiedlu 
Częstochowska w Karcze-
wie oraz w ulicy Często-
chowskiej i drodze woje-
wódzkiej 798 w Otwocku 

Małym. Na ten cel w tegorocznym bu-
dżecie gminnym przewidziano do wy-
dania 5.600.000 złotych.

Dzieci zapewne będą zadowolone 
z kolejnego etapu rozbudowy placów 
zabaw. Na kontynuację budowy placu 
zabaw przy ulicy Różanej oraz budowę 
placu zabaw na osiedlach: Warszawska 
i Częstochowska w tym roku prawdo-
podobnie zostanie wydanych 150.000 
złotych. Oprócz wymienionych placów 
zabaw, nowy plac zabaw otrzymają 
dzieci z Całowania (54.759,30 – tyle 
przeznaczono w budżecie na ten cel), 
oraz dzieci z Brzezinki (33.320 złotych).

O budowie boiska ze sztuczną na-
wierzchnią na terenie zespołu sporto-
wego przy ulicy Trzaskowskich, a także 
przebudowie i zadaszeniu trybun oraz 
drenażu płyty głównej informowali-
śmy już wcześniej. Inwestycje te zo-
stały uzgodnione pomiędzy Zarządem 
Klubu Mazur Karczew, a władzami sa-
morządowymi Karczewa, przy przej-
mowaniu obiektu i tworzeniu MOSiRu. 
Realizacja tej inwestycji będzie rozłożo-
na na dwa lata czyli 2013 – 2015. W 
tym roku na ten cel przeznaczono w 
budżecie 900.000 złotych.(red)

Trudny 
BudżeT

Płać PodaTki Tu gdzie mieszkasz
rozlicz swój PiT w urzędzie skarBowym

oTwock ul. maTejki 4

Co roku w Gminie Karczew przybywa nowych mieszkańców, ale 
tylko niewielka część z nich melduje się w swoim nowym miejscu 
zamieszkania. Gmina Karczew może wiele zyskać, bo za każdą 
osobą zameldowaną „idą pieniądze”, które później zostaną prze-
znaczone m.in. na przedsięwzięcia poprawiające infrastrukturę. 
Ponadto ilość zameldowanych osób jest podstawą do ustalania 
przysługujących etatów policyjnych, straży pożarnej itp. Zachę-
camy osoby zamieszkujące w naszej gminie do meldowania się w 
Urzędzie Miejskim w Karczewie.



4      

urząd miejski w karczewie 
wdraża system komunikacji 

z mieszkańcami

Mieszkańcy Gminy Karczew już wkrótce będą mogli przekonać się, jak działa 
wdrożony przez Urząd Miejski system teleinformatyczny Alcetel.  Do wielu 
spośród  mieszkańców zadzwoni telefon stacjonarny z pytaniem o zgodę 

na rejestrację w Telefonicznej Bazie Mieszkanców Urzędu Miasta i Gminy. Inni będą 
mogli sami zarejestrować się dzwoniąc na numery telefonów udostępnionych na 
plakatach informacyjnych rozwieszonych na terenie gminy lub poprzez formularz 
znjadujący się na stronie internetowej www.alcetel.pl/karczew
Każdy kto zarejestruje się do Telefonicznej Bazy Mieszkańców, będzie bezpłatnie 
otrzymywać informacje dotyczące istotnych wydarzeń w gminie. Począwszy od za-
proszeń na imprezy kulturalne czy udział w bezpłatnych badaniach, poprzez informa-
cje o przerwie w dostępie wody lub prądu, korkach ulicznych, skończywszy na ostrze-
żeniach meteorologicznych lub innych zagrożeniach (powodzie, skażenia wód).
System niesie dla Mieszkańców wiele korzyści, w tym na pewno poprawę komfor-
tu życia oraz bezpieczeństwa. Należy podkreślić, że Alcetel to nie szeroko popu-
laryzowane komunikaty SMS o treści marketingowej,  lecz konkretne informacje 
wysyłane przez Urząd w formie komunikatów głosowych lub komunikatów SMS.
Podjęliśmy decyzję o wdrożeniu takiego systemu, ponieważ zdaliśmy sobie spra-
wę o konieczności usprawnienia komunikacji z mieszkańcami. Wybrany system 
gwarantuje dużą skuteczność, gdyż dzwoniąc na telefony stacjonarne daje moż-
liwość odsłuchania wiadomości również starszym osobom, nie zawsze obsługują-
cym telefony komórkowe. Ponadto w przypadku nieodebrania połączenia zawsze 
istnieje możliwość oddzwonienia i odsłuchania komunikatu. Dodatkowo wysy-
łane komunikaty są na bieżąco raportowane, więc dokładnie wiadomo ile osób 
odebrało komunikat, a ile nie.
Zachęcam do zarejestrowania swojego numeru telefonu stacjonarngo lub komór-
kowego. Rejestracja jest prosta i błyskawiczna, wystarczy wykonać jedną z po-
niższch czynności:

1.  Zadzwoń na numer rejestracji telefonicznej
2.  Wyślij SMS o treści zgodnej z poniższą tabelą na numer 503 503 733 
3.  Wypełnij formularz na stronie www.alcetel.pl/karczew

Otrzymywane komunikaty będą całkowicie bezpłatne, jedyny koszt jaki ponosi 
Mieszkaniec to wykonanie połączenia lub wysłanie wiadomości SMS w celu reje-
stracji i taryfikowany jest zgodnie z cennikiem wybranego operatora.

nazwa Bazy numer rejestracji Telefonicznej kod sms

Brzezinka (22) 122 70 51 05480.1

Całowanie (22) 122 70 52 05480.2

Glinki (22) 122 70 53 05480.3

Janów (22) 122 70 54 05480.4

Kępa Nadbrzeska (22) 122 70 55 05480.5

Kosumce (22) 122 70 56 05480.6

Łukówiec (22) 122 70 57 05480.7

Nadbrzeż (22) 122 70 58 05480.8

Ostrówek (22) 122 70 59 05480.9

Ostrówiec (22) 122 71 90  05480.10

Otwock Mały (22) 122 71 91  05480.11

Otwock Wielki (22) 122 71 92  05480.12

Piotrowice (22) 122 71 93  05480.13

Sobiekursk (22) 122 71 94  05480.14

Wygoda (22) 122 71 95  05480.15

Karczew (22) 122 71 96  05480.16

Karczew-Ługi (22) 122 71 97  05480.17

Więcej informacji można znaleźć na stronie www.alcetel.pl 
Twórcą i dystrybutorem systemu Alcetel jest firma VMBS Sp.  z o.o.   

  Burmistrz karczewa
władysław dariusz łokietek

Od dnia 1 lipca 2013 r. na tere-
nie całego kraju zacznie obo-
wiązywać nowy system odbio-

ru odpadów komunalnych. W nowym 
systemie Gmina będzie zobowiązana 
do zorganizowania systemu odbierania 
odpadów komunalnych od właścicieli 
nieruchomości zamieszkałych, nato-
miast do dnia 30.06.2013 r. odbiór od-
padów od mieszkańców odbywać się 
będzie na dotychczasowych zasadach. 
Gmina w drodze przetargu wybierze 
podmiot, który będzie odbierał odpa-
dy od wszystkich właścicieli nierucho-
mości zamieszkałych, powstanie punkt 
selektywnego zbierania odpadów ko-
munalnych, pracownicy Urzędu Miej-
skiego w Karczewie będą sprawować 
nadzór nad prowadzoną przez miesz-
kańców zbiórką odpadów, a także nad 
zagospodarowaniem odpadów zebra-
nych z terenu naszej gminy. 
Indywidualne umowy dotyczące od-
bierania odpadów komunalnych, za-
wierane przez wszystkich właścicieli 
nieruchomości z firmami wywozowy-
mi, zostaną zastąpione przez wnoszoną 
do Gminy opłatę za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi.

UWAGA MIeSZKAńCy!!! 
Każdy właściciel (zarządca) nierucho-
mości musi rozwiązać umowę na odbiór 
odpadów komunalnych (we własnym 
zakresie) tak, aby od dnia 1 lipca 2013 
roku nie opłacać tej usługi podwójnie. 

Zatem proszę sprawdzić w swoich 
umowach terminy ich wypowiedzenia! 

NIe ZWLeKAJ! 
Zawarte umowy na odbiór odpadów w 
dalszym ciągu muszą posiadać wszyst-
kie podmioty gospodarcze, szkoły, skle-
py itp. Posiadanie umów przez te jed-
nostki będzie podlegało szczegółowej 
kontroli przez pracowników Urzędu 
Miejskiego w Karczewie. 

OPŁATA 
Od 1 lipca 2013 r. właściciele nierucho-
mości zamieszkałych będą uiszczać na 
rzecz Gminy opłatę za gospodarowa-
nie odpadami komunalnymi, którą do 
tej pory płacili na rzecz firmy odbierają-
cej odpady. Zgodnie z uchwałami pod-
jętymi przez Radę Miejską w Karczewie 
opłata będzie stanowiła iloczyn liczby 
osób zamieszkujących daną nierucho-
mość oraz stawki opłaty, która wynosi:
1.  18 zł od osoby miesięcznie w przypad-

ku oddawania odpadów zmieszanych;

d r o d z y 
m i e s z k a ń c y ! ! !
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2.   12 zł od osoby miesięcznie w przy-
padku segregowania odpadów.

Wysokość powyższych opłat może ulec 
zmianie po wyborze w drodze konku-
rencyjnego przetargu podmiotu, któ-
ry będzie odbierał odpady na terenie 
Gminy Karczew.

DeKLARACJA 
Opłata za gospodarowanie odpada-
mi komunalnymi będzie uiszczana na 
podstawie złożonej przez właściciela 
nieruchomości deklaracji o wysokości 
opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi. W przypadku zabudowy 
wielorodzinnej podmiotem właściwym 
do złożenia deklaracji i wnoszenia opła-
ty do Gminy będzie zarządca nierucho-
mości, który następnie pobierze opłaty 
od mieszkańców we własnym zakresie. 
Deklarację należy składać w Urzędzie 
Miejskim w Karczewie w następujących 
terminach:
1.  Pierwsza deklaracja obowiązkowo 

do 20 marca 2013 r.;
2.  Kolejne deklaracje w terminie 14 

dni od dnia zamieszkania na danej 
nieruchomości pierwszego miesz-
kańca lub powstania na danej nie-
ruchomości odpadów komunalnych 
oraz w terminie 14 dni w przypadku 
zmiany danych będących podstawą 
ustalenia należnej opłaty za gospo-
darowanie odpadami komunalnymi 
lub określonej w deklaracji ilości od-
padów komunalnych powstających 
na danej nieruchomości. 

Niezłożenie deklaracji w wyznaczonym 
terminie będzie skutkowało wszczę-
ciem postępowania z urzędu w sprawie 
naliczenia wysokości należnej opłaty. 

Środki finansowe pochodzące z opłat 
uiszczanych przez mieszkańców muszą 
pokryć całkowite koszty funkcjonowa-
nia nowego systemu. Gmina nie może 
na nim zarabiać, ani też do niego do-
płacać.
Szczegółowe informacje i odpowiedzi 
na pytania można uzyskać w Urzędzie 
Miejskim w Karczewie w pok. Nr 43, 
tel. (22) 780-65-16 wew. 135. W go-
dzinach :
Poniedziałek: 8 00- 18 00 (wydłużony 
czas pracy), pozostałe dni tygodnia: 
8 00 – 16 00.

Burmistrz Karczewa
Władysław Dariusz Łokietek

d r o d z y 
m i e s z k a ń c y ! ! ! Podczas posiedzenia Komisji ds. 

Rozwoju Gospodarczego i Ochro-
ny Środowiska Rady Miejskiej 

w Karczewie omawiana była możli-
wość odłączenia się miasta od OPWiK 
i wybudowania dla Karczewa własnej 
oczyszczalni ścieków i własnego uję-
cia wody pitnej. W posiedzeniu udział 
wzięli przedstawiciele firmy Remondis 

Aqua Mariusz Łozowski członek zarzą-
du firmy oraz Zenon Świgoń ekspert na 
liście Ministerstwa Rozwoju Regional-
nego, rzeczoznawca PZITS oraz Czło-
nek Kapituły Konkursowej Najwyższej 
Jakości w Ochronie Środowiska. Tema-
tem spotkania były problemy wodno – 
ściekowe mieszkańców Karczewa.

Jak powiedział na wstępie Burmistrz 
Karczewa Władysław Dariusz Łokietek 
mieszkańcy Karczewa są pod względem 
cen poboru wody i odbioru ścieków w 
pełni uzależnieni od Otwocka. Ceny rosną 
w sposób nie-
uzasadniony, 
nikt tych cen 
z Karczewem 
nie negocju-
je i dlatego 
najwyższy już 
czas pomy-
śleć o własnej 
oczyszczalni 
ścieków. Zda-
niem Bur-
mistrza nad 
p r ze j ę c i em 
gospodarki ściekami myślą także władze 
Józefowa i Celestynowa. Ponieważ w Wie-
loletnim Planie Inwestycyjnym Karczewa 
na najbliższe lata taka inwestycja nie zo-
stała zaplanowana, pozostaje możliwość 
realizacji tego zadania w inny sposób. 
Rozwiązaniem tego problemu może być 
propozycja firmy Remondis Aqua, o któ-
rej w Karczewie mówił członek zarządu tej 
firmy Mariusz Łozowski.

Zdaniem Mariusza Łozowskiego fir-
ma Remondis jest w stanie wybudo-

wać, sfinansować i zarządzać tą oczysz-
czalnią mając oczywiście na względzie 
systematyczny zwrot nakładów inwe-
stycyjnych. Jak zapowiedział, firma jest 
w stanie zagwarantować w umowie, 
że odbiór ścieków będzie przez cały 
okres eksploatacji oczyszczalni przez 
Remondis tańszy niż w Otwocku i to nie 
o grosz czy dziesięć groszy.

Zenon Świgoń poinformował, że 
przed spotkaniem w Karczewie popro-
sił stronę otwocką o niektóre sprawoz-
dania dotyczące gospodarki ściekami, 
które nie są tajne i zgodnie z przepi-
sami muszą być przekazywane stronie 
karczewskiej. Jego zdaniem informacje 
zawarte w sprawozdaniach, mówiąc 
delikatnie, nie są rzetelne. Brak odpo-
wiednich danych uniemożliwia stwier-
dzenie na ile poziom cen jest prawi-
dłowy. Należy w tej sytuacji założyć, że 
cena narzucona mieszkańcom Karcze-

wa przez OPWiK jest mocno zawyżona.
Czy jednak jest szansa na powstanie w 

Karczewie oczyszczalni ścieków? Faktem 
jest, że interesy mieszkańców Karczewa 
nie są przez OPWiK odpowiednio za-
bezpieczone i dlatego należy przypusz-
czać, że starosta otwocki wyda zgodę 
na wybudowanie na terenie Karczewa 
oczyszczalni. Na razie Karczew płaci 
prawdopodobnieza inwestycje Otwoc-
ka i wydaje się, że opłaty będą coraz 
większe.(red)

oczyszczalnia dla karczewa
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Nie każdy może doczekać takiego 
jubileuszu, w poniedziałek 4 lu-
tego Burmistrz Karczewa Włady-

sław Dariusz Łokietek oraz Przewodniczą-
cy Rady Miejskiej w Karczewie Tadeusz 

Marton odwiedzili dwójkę mieszkańców 
naszego miasta, którzy ukończyli sto lat.

Jednym ze stulatków był pan Alek-
sander Olszewski. Były kwiaty i List Gra-
tulacyjny. Dostojny Jubilat poczęstował 
gości nie tylko herbatą, kawą i ciastka-
mi, ale także wspomnieniami z okresu 
młodości. Pan Aleksander, były więzień 
Treblinki, przez prawie siedemdziesiąt 
lat był zdunem. Zawodu uczył się od 
swojego ojca. Jednak wielką pasją jego 
życia była muzyka. Przez wiele lat śpie-

Wielki boom na ozdabianie 
świąteczne domów w Karcze-
wie właściwie minął. Już rok 

temu było widać, że na niektórych do-

nagrody 
za świąTecznie 

ozdoBione domy

wał w chórze parafialnym, jednak do 
dnia dzisiejszego każdą wolną chwilę 
poświęca na grę na mandolinie. O tym 
w jak wspaniale Pan Aleksander gra 
przekonali się goście Jubilata, dla któ-

rych wykonał specjalny koncert. Na 
pytanie – „Co należy zrobić, aby do-
żyć w dobrym zdrowiu stu lat? – pan 
Aleksander powiedział, że jedynie nie 
wolno palić papierosów, nadużywać 
alkoholu, nie nadużywać lekarstw i 
dużo czasu spędzać na powietrzu. 
Warto dodać, że jeszcze dwa lata 
temu pan Aleksander jeździł na rowe-
rze, teraz jak przyznał boi się jeździć, 
gdyż w jego wieku upadek mógłby 
skończyć się bardzo niedobrze.

Podczas spotkania wszyscy oczywi-
ście ustawili się do zdjęcia z Jubilatem 
marząc po cichu dożycia podobnych lat 
chociaż … naukowcy obiecują iż z każ-
dym rokiem będziemy żyli coraz dłużej.

Ale nie tylko pan Aleksander gościł 4 lute-
go władze miasta, gościła ich także pani 
Stefania Ruszowska, która jest najstarszą 
mieszkanką Karczewa. Pani Stefania uro-
dziła się 16 września 1911 rok i w tym 
roku we wrześniu obchodzić będzie swo-
je 102 urodziny. Pochodzi z Puław gdzie 
ukończyła Liceum Ogólnokształacące. 
Przed wojną zamieszkała w Lublinie gdzie 
studiowała na KULu na kierunku praw-
niczym, jednak studiów nie ukończyła. 
W Lublinie też podjęła swoją pierwszą 
pracę w Urzędzie Miejskim. Mieszka od 
piętnastu lat na osiedlu Ługi. Z zawodu 
jest księgową pracowała przez wiele lat 
w Technikum Nukleonicznym w Otwoc-
ku, była także pracownikiem otwockiej 
mleczarni i Zespołu Szkół Technicznych. 
Wychowała troje dzieci.

Pani Stefania niestety, za względu na 
stan zdrowia, jest osobą leżącą i w łóż-
ku odbierała kwiaty oraz życzenia od 
Burmistrza Karczewa i Przewodniczą-
cego Rady Miejskiej w Karczewie. Do-
stojną Jubilatką opiekuje się jej córka 
Iwona Karpisz.

W imieniu czytelników dostojnym 
Jubilatom życzymy kolejnych stu lat 
przeżytych w dobrym zdrowiu, po-
godzie ducha, miłości najbliższych, 
życzliwości przyjaciół i znajomych oraz 
radości z owoców życia.(KK)

mach ozdoby są bardziej oszczędne niż 
przed rokiem, a na niektórych wręcz 
zniknęły. W ostatnie święta ten proces 
pogłębił się jeszcze bardziej i jedynie 
przybyło ozdób ulicznych kupowanych 
przez Urząd Miejski dzięki wpłatom od 

sponsorów.
Jednak „IV 

Bożonarodze-
niowy Kon-
kurs Na Naj-
p iękn ie j s zy 
Wystrój Świą-
teczny Balko-
nów I Posesji 
w Gminie 
K a r c z e w ” 
udało się roz-
strzygnąć. Po 
d o k o n a n i u 
oceny jury 
konkursowe 
postanowiło 

przyznać dwie nagrody. Pierwszą nagro-
dę otrzymał Tomasz Sadkowski z osiedla 
Ługi zaś drugą nagrodę postanowiono 
przyznać elżbiecie Lemieszce z Glinek.

W środę, 30 stycznia, Burmistrz Kar-
czewa Władysław Dariusz Łokietek 
spotkał się z laureatami i wspólnie z 
Naczelnik Wydziału Oświaty ewą Kwa-
siborską wręczyli pani elżbiecie i panu 
Tomaszowi nagrody rzeczowe i pa-
miątkowe dyplomy. Burmistrz pogra-
tulował zwycięzcom.

Po ceremonii wręczenia nagród przy 
kawie i herbacie rozmawiano o przy-
szłości konkursu. Wszyscy przyznali, że 
niestety ozdób w tym roku było mało. 
Uznano, że jedną z przyczyn takiego 
stanu rzeczy jest z pewnością koszt 
takiej instalacji oraz jej nietrwałość. 
Używane zazwyczaj chińskiej bądź taj-
landzkiej produkcji sznury z lampkami 
służą najwyżej dwa sezony, natomiast 
lampki produkcji polskiej są niestety 
drogie.

Za rok konkurs bożonarodzenio-
wy zapewne znów będzie ogłoszo-
ny, jeżeli jednak po raz kolejny ilość 
ozdobionych na Boże Narodzenie 
domów ulegnie zmniejszeniu, orga-
nizowanie konkursu zostanie zawie-
szone.(red)
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Uroczystości upamiętniające 150. 
Rocznicę wybuchu Powstania 
Styczniowego rozpoczęła na 

terenie Gminy Karczew Msza św. w 
intencji Polaków, którzy 
podjęli nierówną walkę 
z rosyjskim zaborcą. Mszę 
św. odprawił i homilię wy-
głosił proboszcz parafii 
p.w. Matki Boskiej Ostro-
bramskiej ks. Janusz Krzy-
żewski. W homilii mówił o 
patriotyzmie powstańców 
jako przykładzie i lekcji dla 
współczesnego młodego 
pokolenia. Na zakończe-
nie eucharystii młodzież 
ze Szkoły Podstawowej w 
Otwocku Wielkim zapre-
zentowała wiązankę wier-
szy i piosenek patriotycz-
nych. Program wspólnie 
z dziećmi przygotowały 
nauczycielki: Iwona Kwiat-
kowska i Justyna Wasiak.

Druga część uroczystości, mimo 
bardzo mroźnej pogody, odbyła się w 
Osinach, w miejscu pochówku siedmiu 
powstańców, którzy zginęli 3 marca 
podczas potyczki oddziału partyzanc-
kiego z wojskami rosyjskimi. Bój, który 

Otwarcie wystawy poświęconej Po-
wstaniu Styczniowemu było kon-
tynuacją obchodów 150 rocznicy 

wybuchu tego największego powstania 
narodowego, które swoim zasięgiem 
objęło Litwę, Białoruś i część Ukrainy. Po 
wystawie przybyłych gości oprowadzał 
Przewodniczący Rady Pro-
gramowej Centrum Histo-
rycznego Ziemi Karczewskiej 
Maciej Trzaskowski.

Wśród wielu zgroma-
dzonych na wystawie ma-
teriałów obejrzeć można 
było komplet rysunków 
pochodzących z oryginal-
nej teki Artura Grottgera 
(Oryginały rysunków znaj-
dują się w zbiorach Mu-
zeum Sztuk Pięknych w 
Budapeszcie). Ciekawost-
ką były rysunki wybitnego 
polskiego rysownika Mi-
chała e. Andriollego, który 
brał udział w Powstaniu 
Styczniowym na terenie Litwy w od-
dziale Narbutta. Prezentowane na wy-
stawie rysunki Andriollego to między 
innymi takie prace jak: „Sąd Murawie-
wa” (1864), „Śmierć Narbutta” (1865) 

zaczął się niedaleko wsi Glinki zakończył 
się w lesie na obrzeżach wsi Otwock 
Wielki. Mimo prawie dwukrotnej prze-
wadze Rosjanie musieli się wycofać. 

Rosjanie stracili około sześćdziesięciu 
żołnierzy. Straty polskie to łącznie pięt-
nastu rannych i zabitych.

Po krótkiej modlitwie, którą popro-
wadził ks. Janusz Krzyżewski, o historii 
Powstania Styczniowego i boju pod 
Glinkami mówił w okolicznościowym 

przemówieniu Przewodniczący Rady 
Miejskiej Tadeusz Marton. Przypomniał 
on także, iż  za udział w Powstaniu 
Styczniowym miasto Karczew straciło 

prawa miejskie. Podzięko-
wał wszystkim za udział w 
uroczystości. Szczególne 
słowa podziękowania skiero-
wał w stronę uczniów i na-
uczycieli ze Szkoły Podsta-
wowej w Otwocku Wielkim 
za przedstawioną w koście-
le wiązankę wierszy i pieśni 
patriotycznych.

Po uczczeniu pamięci 
poległych minutą ciszy 
delegacje złożyły na mo-
gile powstańczej wiązanki 
kwiatów. W imieniu władz 
samorządowych Gminy 
Karczew kwiaty składa-
li: Przewodniczący Rady 
Miejskiej Tadeusz Marton. 
Z-ca Burmistrza Karczewa 

Bartłomiej Tkaczyk oraz wiceprzewod-
nicząca rady Anna Osial. Kwiaty złożyła 
również delegacja Szkoły Podstawowej 
nr 2 w Karczewie.

Uroczystość została zorganizowana 
przez Miejsko Gminny Ośrodek Kultury 
w Karczewie.(red)

PowsTanie sTyczniowe w „sTarej PleBanii”

w 150 rocznicę PowsTania sTyczniowego

/ciało martwego Narbutta z pola walki 
unosi Andriolli/, a także „Po egzekucji 
na cmentarzu” (1864). Na oddzielnej 
planszy zaprezentowano portrety wo-
dzów powstania, a także powstańcze 
kalendarium. Wśród wielu materiałów i 
dokumentów jest także kopia listu Ojca 

świętego Piusa IX w którym nakazywał 
modlitwy za Polskę.

Na wystawie nie zabrakło akcen-
tów lokalnych - można było obejrzeć 
zestaw fotografii przedstawiających

 

powstańczy cmentarz w Osinach. Był 
także piąty numer „Wiadomości z pola 
bitwy” z opisem potyczki jaka 3 marca 
miała miejsce w okolicach Karczewa. 
Jak poinformował Maciej Trzaskowski, 
o dwóch powstańcach pochowanych 
w Osinach wiemy dzięki Zygmunto-

wi Zakrzewskiemu dość 
dużo. Jeden z powstańców 
to czterdziestoletni miesz-
kaniec Karczewa Józef Kuź-
miński syn Ignacego i An-
toniny z Szumskich, drugi 
to Michał Skowron z Łu-
kówca. Zdaniem Zygmun-
ta Zakrzewskiego pozosta-
łych pięciu powstańców 
nie pochodziło z okolic 
Karczewa i dlatego nikt ich 
nie rozpoznał i zostali po-
chowani jako bezimienni.

Wystawę 1 lutego obej-
rzały dzieci przebywające w 
Miejsko Gminnym Ośrod-
ku Kultury w Karczewie na 

zajęciach w ramach „Akcji zima w mie-
ście”. Wystawa, a może przede wszyst-
kim gawęda Maćka Trzaskowskiego o 
powstaniu i powstańcach, była bardzo 
ważną dla dzieci lekcją historii.(red)
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Już po raz trzeci Stowarzyszenie LGD 
Natura i Kultura, do którego nale-
ży także Gmina Karczew, ogłosiło 

konkurs na korowód kolędowy. Finał 
tego konkursu odbył się 19 stycznia 
w Powiatowym Młodzieżowym Domu 
Kultury w Otwocku. Uczestniczących 
w konkursie osiem grup kolędowych 
oceniało jury w składzie: prof. Sta-
nisław Górka –przewodniczący oraz 
członkowie pani ewa Musiejko – dy-
rektor PMDK i pan Bartłomiej Tka-
czyk – Z-ca Burmistrza Karczewa oraz 
wiceprezes „LGD Natura i Kultura”.

Konkurs rozpoczął się przedstawie-
niem kolędowym w wykonaniu prof. 
Stanisława Górki oraz prof. Ireny Kluk 
Drozdowskiej. Był to Mistrzowski Popis 
Kolęd i Pastorałek Towarzystwa Teatral-
nego Pod Górkę. Zdaniem przewod-
niczącego jury pokaz mistrzowski miał 
być wstępem do dalszej dyskusji nad 
tworzeniem przyszłych scenariuszy dla 
kolędowych grup artystycznych.

Prezentacje poszczególnych grup 
były bardzo ciekawe, a poziom arty-
styczny dość wyrównany, choć niektó-
re zespoły odbiegały w wykonaniu od 
typowych, tradycyjnych grup kolędo-
wych wędrujących po wioskach, wy-
bierając przedstawienia jasełkowe.

Jury, jak przyznał przewodniczący 
Stanisław Górka, miało wiele trudności 
ze wskazaniem, którzy aktorzy i które 
grupy artystyczne zasługują na głów-
ne nagrody. Po dość długiej debacie 
jury Nagrodę Główną Statuetkę Grand 
Prix Stowarzyszenia „LGD Natura i Kul-
tura” przyznało grupie z Publicznego 
Gimnazjum w Sobieniach Jeziorach 
pod opieką Pani Anny Wójtowicz. War-
to dodać, że młodzież z gimnazjum w 

Sobieniach w ubiegłym roku również 
otrzymała główną nagrodę. Nagro-
dę dla „Najlepszej Aktorki” otrzymała 
Natalia Wojda reprezentująca grupę z 
Publicznego Gimnazjum w Sobieniach 
Jeziorach, natomiast statuetkę za najlep-
szy scenariusz otrzymała Pani Bogumiła 
Araszkiewicz, opiekun grupy ,,Kolędnicy 
z szopką” z Kołbieli. Wszystkie grupy zo-

stały nagrodzone dyplomami oraz wor-
kami pełnymi słodyczy.

Oprócz nagród oficjalnych zosta-
ły przyznane dwie nagrody specjalne 
ufundowane przez przewodniczącego 
jury pana prof. Stanisława Górkę. Na-
grody te otrzymali: emilia Ciara z Pu-
blicznego Gimnazjum w Sobieniach Je-
ziorach, oraz Bartłomiej Masny za rolę 
Żyda z grupy ,,Herody”. 

Spotkanie zakończyło się wspólnym 
zdjęciem wszystkich uczestników.

W konkursie na korowód kolędowy 
wystąpił również zespół „Sołtysi”, który 
był prawdopodobnie w tym towarzy-
stwie jedyną faktycznie kolędującą gru-
pą. Zespół na przełomie grudnia i stycz-
nia przypomniał wielu mieszkańcom 
gminy Karczew tradycję kolędowania 
odwiedzając poszczególne domy z ko-
lędą i życzeniami. Zebrane podczas ko-

lędowania pieniądze zespół postanowił 
przeznaczyć na pomoc dla dzieci, które 
czekają na nowych rodziców w Ośrod-
ku Adopcyjnym w Otwocku przy ulicy 
Batorego. „Sołtysi” przed przyjazdem 
na występ w PMDK odwiedzili Ośrodek 
Adopcyjny i przekazali zakupione dary. 
Jak zapowiedział jeden z liderów zespołu 
sołtys Otwocka Wielkiego Stefan Molę-
da, w przyszłym roku także zespół będzie 
odwiedzać z kolędą mieszkańców gminy 
Karczew.(red)
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Tak karnawałowego przeglądu pio-
senki trudno sobie wyobrazić - w 
przeddzień ferii zimowych, w kar-

czewskiej „Dwójce”, królowały przebo-
je, przy których bawiły się na prywat-
kach babcie i dziadkowie występujących 
na scenie młodych piosenkarzy.

Wszystko było w stylu retro: wystrój 
sali, kostiumy wokalistów, a także ko-
stiumy jurorek, które bawiły się nie go-
rzej od wykonawców i publiczności.

Organizatorki konkursu: panie emilia 
Leśniewska, Arletta Garbolińska i Mag-
dalena Krysik zaproponowały wcześniej 
uczestnikom listę przebojów lat sześć-
dziesiątych i siedemdziesiątych. Oczy-
wiście młodym wykonawcom poma-
gali w przygotowaniach nauczyciele, 
którzy bardzo przeżywali występy swo-
ich podopiecznych.

W większości z profesjonalnym pod-
kładem muzycznym słuchaliśmy takich 
przebojów jak: „Tyle słońca w całym 
mieście” Anny Jantar, „Nie bądź taki 
szybki Bill” Kasi Sobczyk, „Z kopyta ku-
lig rwie” Skaldów, „Rudy rydz” Heleny 
Majdaniec, „Przyjedź mamo na przy-
sięgę” Trubadurów, „Chłopiec z gita-
rą” Karin Stanek czy „Małgośka” nie-
śmiertelnej Maryli Rodowicz. Łącznie 
komisja, którą oprócz organizatorów 
tworzyły również: Renata Kostrzyńska, 
Barbara Piestrzeniewicz, Roksana Pro-
kop i Natalia Łapińska, oceniła 22 wy-
stępy wybierając najlepsze wykonania.

Na zakończenie przeglądu przewod-
nicząca komisji emilia Leśniewska od-
czytała protokół zgodnie z którym w 
grupie klas I-III pierwsze miejsce zajęła 
klasa IIa za piosenkę „Rudy rydz”; dru-
gie miejsce  za „Małgośkę” otrzymała 
Ania Podgórska z Ib; zaś miejsce trzecie 
przypadło klasie Ib za piosenkę „Z kopy-
ta kulig rwie”. W grupie klas starszych 
wygrał sekstet klasy Vd piosenką „Tak 
mi źle”; Julia Lewicka z VId śpiewając 
„O mnie się nie martw” zajęła drugie 
miejsce; zaś septet klasy IVc za „Ru-
dego rydza” uplasował się na miejscu 
trzecim. Nagrody, jak zapowiedziała 
pani emilia Leśniewska, będą rozdane 
po feriach.

Przegląd piosenki prowadziły Zosia 
Gąsiorowska i Ola Ziółkowska. Za pra-
widłowe działanie sprzętu nagłaśniają-
cego odpowiedzialny był Paweł Sowik.
(KK)

laT sześćdziesiąTych, 
laT siedemdziesiąTych …w Tonacji

Rudy, rudy, rudy rydz, mam na rydza smaczek …

Jury konkursowe prawie w pełnym składzie.

„Przyjedź mamo na przysięgę”
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Z okresem świąt Bożego Narodze-
nia wiąże się tradycja kolędowa-
nia. W tym roku na wspólne ko-

lędowanie zaprosili mieszkańców, nie 
tylko Sobiekurska, uczniowie i grono 
pedagogiczne Szkoły Podstawowej w 
Sobiekursku. Sala gimnastyczna szkoły, 
która na to kolędowe spotkania nabra-
ła charakteru szopki, wypełniła się po 
brzegi tak gośćmi, jak i kolędnikami. 
Koncert rozpoczęli nauczyciele pasto-
rałką „Jadą kolędnicy jadą” której słowa 
napisała elżbieta Buczyńska a muzykę 
skomponował Jarosław Piątkowski.

Najgoręcej oklaskiwani byli kolędni-
cy z przedszkola w wykonaniu których 
usłyszeliśmy pastorałkę „Nie płacz, nie 
płacz Jezu nie będziesz już sam, ja ci 
swego misia do żłóbeczka dam”. Pa-
storałkę tą dzieci śpiewały trzymając 
w rękach pluszowe misie.

Koncert był wspaniały, każde wyko-
nanie nagradzane było zasłużonymi 
oklaskami. Ale nie tylko śpiewano z na-
granym wcześniej podkładem muzycz-
nym, niektórym kolędom towarzyszyły 

instrumenty - grano na cymbałach, in-
strumentach klawiszowych, gitarze.

Wśród wykonawców był także ze-
spół rodziców, którzy wykonali kolędę 
„Z narodze-
nia Pana” i 
p a s t o r a ł k ę 
„ U c i e k a l i , 
u c i e k a l i ” . 
Trzeba przy-
znać, że ro-
dzice przygo-
towali się do 
występu bar-
dzo dobrze 
i wykonanie 
było iście 
koncertowe. 
Jak przyznali 
po wystę-
pie niektórzy 
z rodziców 
tremę mie-
li ogromną, gdyż występowali przed 
najtrudniejszą widownią, przed swoimi 
dziećmi.

Koncert, w którym wzięli udział 
prawie wszyscy uczniowie szkoły 
wraz z przedszkolakami, zakończyło 
wspólne zaśpiewanie na stojąco kolę-

dy Franciszka Karpińskiego z muzyką 
prawdopodobnie Karola Kurpińskiego 
„Bóg się rodzi”.

Po koncercie wszyscy spotkali się na 
słodkim poczęstunku przygotowanym 
przez mamy. Ciasta były naprawdę 
wspaniałe. Organizatorom koncertu 
należą się serdeczne gratulacje, gdyż 
mało jest takich placówek oświato-
wych, gdzie na wspólnym koncercie 
występują zarówno uczniowie, jak i ro-
dzice oraz nauczyciele.

Tegoroczne sobiekurskie kolędowa-
nie przeszło już do historii, ale dyrektor 
szkoły Małgorzata Kabulska zapowia-
da, że za rok znów spotkamy się przy 
Bożym żłóbku by kolędować na chwa-
łę Pana jeszcze serdeczniej niż w tym 
roku.(red)„Nie płacz, nie płacz Jezu nie będziesz już sam, ja ci swego misia do żłóbeczka dam…”
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W tym roku już po raz 21 
zagrała WOŚP. Tradycyjnie od 
kilkunastu lat Orkiestra gra 

również w Karczewie, gdzie imprezę 
zorganizował w tym roku kierownik ds. 
sportu Miejskiego Ośrodka Sportu i Rek-
reacji w Karczewie Grzegorz Ankiewicz. 

W Karczewie jak zawsze wystąpiło wie-
lu wspaniałych gości. Wśród nich była 
Magdalena Sztancel tancerka i akrobat-
ka. W Karczewie zademonstrowała swoje 
umiejętności akrobatyczne na szarfie.

Klasą dla siebie byli członkowie eLITe 
TALeNT CLUB zespół ten tworzą elitar-
ni polscy akrobaci. Większość z nich jest 
medalistami mistrzostw świata i europy 
w akrobatyce i fitness. Wśród wielu po-
kazów tej grupy uczestnicy karczew-
skiego widowiska Wielkiej Orkiestry 
Świątecznej Pomocy mogli oklaskiwać 
Michała Szałucho i Kamila Dzilińskiego 
– genialnych samouków. Kamil spe-
cjalizuje się w żonglerce kontaktowej, 
Michał w manipulacji buugengami. 
Szczególnie w wykonaniu tych mło-
dzieńców podobał się pokaz „LeD” 
(jest to unikalny pokaz przy użyciu naj-
wyższej klasy programowalnego sprzę-
tu żonglerskiego, który dzięki wbu-

dowanym diodom LeD może świecić 
dowolnym kolorem).

Krystian Herba gościł już w Karczewie 
w ubiegłym roku. Finalista drugiej edy-
cji programu Mam Talent, jest człowie-
kiem, który skacząc rowerem po scho-
dach zdobywa najwyższe budynki na 
świecie. Do niego należy ustanowiony 
w Dubaju Rekord Guinnessa. Jego naj-
większym sportowym marzeniem jest 
zdobycie na rowerze „Korony ziemi” 
czyli najwyższych budynków na świe-
cie. Do tej pory na rowerze wjechał na: 
Rose Rayhaan by Rotana - Dubaj, Zjed-
noczone emiraty Arabskie - najwyższy 
hotel na świecie 91 pięter, 2040 scho-
dów, czas 1:13:41 sek. - Rekord Guin-
nessa; MesseTurm – Frankfurt, Niemcy 
– najwyższy budynek w europie pod 
względem liczby pięter 61 pięter; Gran 
Hotel Bali – Benidorm, Hiszpania - naj-
wyższy hotel w europie 52 piętra; Mil-
lennium Tower – Wiedeń, Austria - naj-

wyższy budynek Austrii 48 pięter; Altus  
Katowice, Polska 46 pięter; InterConti-
nental w Warszawie, Polska - najwyższy 
budynek w Polsce pod względem liczby 
pięter 44 piętra; Pałac Kultury i Nauki – 
Warszawa, Polska - najwyższy budynek 
w Polsce 30 pięter.

Nie zabrakło także w Karczewie wice-

mistrza świata w kulturystyce Andrze-
ja Kołodziejczyka, który kulturystyką 
wyczynową zajmuje się od 1995 roku 

kiedy zaczął startować w zawodach. 
Wcześniej trenował sztuki walki (ta-
ekwondo). Jako senior ma na koncie 
wiele medali Mistrzostw Polski, dwa 

tytuły Mistrza Polski, zwycięstwo w Pu-
charze Polski, tytuł wicemistrz europy 
oraz tytuł wicemistrza świata.

W programie wystąpiły również ze-
społy z Karczewa, między innymi reak-
tywowany zespół Gębule, który obecnie 
pracuje pod kierownictwem artystycz-
nym pana Sławka Winnickiego, zespoły 
taneczne pani Renaty Kostrzyńskiej, a 
także zespół taneczny klubu „Grota”. 
Podczas imprezy zaprezentowali się tak-
że młodzi bokserzy ze Stowarzyszenia 
Kultury Fizycznej „Garda”.

Program i licytację fantów ofiarowa-
nych przez sponsorów prowadzili Grze-
gorz Ankiewicz, Tomasz Lubas i Zyg-
munt Chajzer znany prezenter radiowy 
i telewizyjny.

W tym roku licytacje niestety nie po-
rażały kwotami. Pobyt weekendowy 
dla dwóch osób w apartamencie hotelu 
Holiday Inn w Józefowie z możliwością 
korzystania ze wszystkich atrakcji hote-
lowych poszedł za jedyne 510 złotych. 
Licytacja zaproszenia do Restauracji Ro-
kola na bal kostiumowy skończyła się 
na 200 złotych, a licytacja zaproszenia 
dwuosobowego na bal do „Lipowego 
Gościńca” doszła do 150 złotych. Bar-
dzo tanio można było kupić skórzaną 
kurtkę Michała Wiśniewskiego. Jak wi-
dać piosenkarz ten nie ma w Karczewie 
swoich fanów, gdyż licytacja jego kurt-
ki stanęła na 50 złotych. Tanio także, 
gdyż za 100 złotych, został sprzedany 
obraz namalowany przez Redaktora 
Naczelnego Linii Otwockiej Zbigniewa 
Skoczka. Łącznie z licytacji i zbiórki do 
puszek udało się na cel WOŚP zebrać 
9.395,17 złotych, czyli znacznie mniej 
niż w roku ubiegłym.

Impreza zakończyła się turniejem pił-
karskim, w którym zmierzyły się drużyny 
Komendy Głównej Policji, Mazura 
Karczew, Komendy Powiatowej Policji 
w Otwocku i samorządowców. Turniej 
wygrał Mazur Karczew pokonując w 
finale piłkarzy Komendy Głównej Poli-

cji 4:0. W przerwie turnieju funkcjona-
riusze CBŚ, w formie pokazu, dokonali 
aresztowania Zygmunta Chajzera i dy-
rektora MOSiRu Tadeusza Bracha.(red)
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Była to wspaniała inauguracja 
zawodów, które faktycznie za-
kończą się dopiero w czerwcu. 

W Miejskiej Hali Sportowej, 23 stycz-
nia 2013 roku, zainaugurowano roz-
grywki Ligi przedszkolaków. Łącznie 

będą rozegrane trzy zawody ligowe 
i czwarty finał. Celem tych zawodów 
jest „zaszczepienie fascynacji do spor-
tu wśród najmłodszych obywateli Kar-
czewa, oraz nauka zdrowej, a przede 
wszystkim uczciwej rywalizacji.”

Zawody prowadził kierownik ds. 
sportu Grzegorz Ankiewicz wspólnie z 
pracownikami karczewskiego MOSiRu.

Na starcie stanęły reprezentacje 
prawie wszystkich placówek przed-
szkolnych z terenu Gminy Karczew. 
Zabrakło niestety przedszkoli prywat-
nych oraz 
Przedszko-
la Stowa-
rzyszenia 
R o z w o j u 
Wsi Nad-
brzeż.

D z i e c i 
startowały 
drużynami 
wiekowy-
mi poczy-
nając od 
trzylatków. 
W każdej 
ka tegor i i 
wiekowej 
dla najlep-
szej druży-
ny przyznawany był puchar. Oczywi-
ście stopień trudności konkurencji był 
dostosowany do wieku zawodników.

Zabawa była wspaniała tak dla 
zawodników jak i kibiców. Chwi-
lami wydawało się, że emocje na-

uczycieli znacznie przewyższają 
emocje dzieci.

Dyrektor MOSiRu Tadeusz Brach 
poinformował, że w czerwcowym fi-
nale udział w jednej z konkurencji we-
zmą także rodzice. Na zakończenie 
dla najlepszego przedszkola będzie 

puchar, a dla wszystkich uczestników 
będą pamiątkowe medale. Kibice na-
tomiast otrzymają słodycze. 

Następne zawody odbędą się 20 
marca. Na te zawody serdecznie za-
praszamy rodziców.(red)


